
PROTOKOŁ Nr XV/2012

z obrad sesji Rady Gminy w Gornie odbytych w dniu 10 stycznia}a7} roku w lokalu

Urzędu Gminy w Gornie.

Sesję rozpoczęto o godz. 15.00 zakończono o godz .16.45 .

Lista obecności radnych w załączentu.
W sesji udzińwzięli:
1.Przemysław Łysak -Wójt Gminy
2.Paweł Marwicki - Zastępca Wójta Gminy
3.Jacek Pirog - Sekretarz Gminy
4.Dariusz Skiba - Radny Powiatu
oraz sołtysi, redaktorzy ,,Echo Dnia", mieszkńcy wsi Krajno, Radlin i Bęczkow.

Projekt porządku obrad sesji:

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej wazności,
2,Przyjęcie porządku obrad sesji.

3 .Przyjęcie protokoŁu z poprzedniej sesj i.

4.Prz}jęcie uchwały o odwołaniu Przewodniczącego Rady Gminy Górno,

5.Interpelacje, wolne wnioski.
6.0dpowiedzi na interpelacje.
7 .Zanknięcie obrad sesji.

Przebieg obrad sesji.

Ad.l.piętnastą sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył Pan Grzegorz Skiba-
przewodniczący nidv Gminy, ktory stwierdził, ze w sesji bierzę ldział 15 radnYch -

Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

Ad.Z.Porządek obrad sesji radni przyjęli jednogłośnie,

Wyniki głosowarua:
-15 radnych,,za"
- 0 radnych ,, przeciw"
-0 radnych,,wstrzymało się"
Ad.3.Pan Przewodniczący Grzegarz
z ostatniej sesji.

Skiba zapytał czy są jakieś rrwagi do protokołu

Pan Radny Jan Sikora:
-Ja mam uwagę taku że w ostatnim protokole jest brak zapisu doĘczącego

podwojnego głosowania nad wnioskiem Pana Radnego Machula, a w Protokole jest

zapis, z. uvL jedno głosowanie i z przewagą według mnie pierwsze głosowanie

było sugestią dla niektorych radnych jak mają głosowaĆ, dlatego uwźłZam Że tam

pówinien być zapis ,podwojne głosowanie". Nie zdęyłem ptzeczytać cńe9o



protokołu ale brakuje mi tam zapisu wypowiedzi wojta Że jeżeli dzisiaj nie

podejmiemy uchwały to jutro odbędzie się sesja nadzwyczajna.

ZastępcaV/ojta Pan Paweł Marwicki:
_w piótot ole znajduje się juz informacja o sesji nadrwyczajnej.

Radny Jarr Sikora:
_ Nie mozna zastraszaó nikogo, że jeżeli nie podniesie się ręki to jutro będzie sesja

nadzwyczajna. To nie nasza wina, że nie dostarczono nam w odPowiednim terminie

materiało*, to nie nasza wina że nie ma skarbnika, my chcemy pracować normalnie

dla tej gminy, my chcemy żeby ta gmina się rozwij ńa, nię będę ,,kością niezgady",

* dourych sprawach będę popierał w Ąclr będę mowił na nie.
pan przewodniczący Gri"goł, Skiba poinformował iz, protokoł Pisała wczoraj Pani

Furmanek, ona go zaparafowńa, potwierdził takZę, ze brakuje zaPisu dotYczącego

podwoj ne go głosowania.
Ńastępnie głos zabrał Pan Wojt Przemysław Łysak:
_ Nń byłó powtórnego głosowania, powtórzonę było liczenie głosow to nie bYła

żadna sugestia, pani Furmanek pomyliła się w emocjach, ktore były eksponowane

tutaj na ńli, crłowiek jest §lko człowiekiem i 1e1 też te emocje udzieliĘ się. Ten

proiokoł pisany był na dzisiejszą sesję w pospiechu. Wszyscy tutaj chcą spokojnie

pracować.
Pan Radny Emil Machul:
- Cieszę się, że Pan Radny Sikora
Przewodntczący przyznń mu rację.

powiedział o tym podwojnym głosowaniu, a Pan

W zwią.zku z zalstnińą sytuacją Pan Radny
poprawkach został zahłrrtęrdzony na kolejnej
Rada Gminy przystąliła do głosowania.
Wyniki głosowania:
-I2 radnych ,,za"
-0 radnych,,przeciw"
-3 radnych,,wstrzymało się"
Ad.4.
pan przewodniczący Grzegorz Skiba poinformował że,4 stycznia 2012 roku wPłYnął

wniosek w sprawió od*oiaoia go z funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Górno,

c o było główną pr zy czpą rw ołanta bieżąc ej se sj i,

W §olelnym eiapió ońrua sesji głos zabrŃ Zastępca Wojta Pan Paweł Marwicki,

który niwiryaŁ do Ustawy o Samorz ądzie Gminnym a takżę Statutu GminY GÓrno,

zaznaczając przry tym że, w/w dokumenty obligują do zwołania tej sesji, a także

mówią 6'sposoui. głoro*ania. Nadmienił także, iz głosowanie jest tajne, w związku

z czym po*ołani zostanie komisja skrutacyjna. Cytoją, art 25a Ustawy

o Samorz iari" Gminnym, przypoil}niał, że pan przewodniczący będzie wyłączony

z głosowania, w głosowaniu węźmie udział 14 radnych, abęzxvzględną większość

Sikora zgłosił wniosek, aby protokół po

sesji.

stanowi liczba 8.



Pan Radny Jan Sikora:
_ Wysoka Rado. To ja jako pierwszy podpisałam się pod §m wnioskiem aby Pana

odwołać i odpowie dzięć czym się kierowałem i dlaczego to zrobiłem. ŁamałeŚ pan

ustawę i statut gminy, nie równo traktujesz pan radnych, tych ktorzy mają zdańe
odmienne zdanie niz pan, nie umieszpar z nimi wspóĘracowaó. Na komisję budZetu

przyszedłeś z wnioskiem, żeby rorwużyć mozliwość wystąpięnia zę Zwiąrka Gmin
^coi 

s*iętokrzyskich, dzięki ktorej gmina Gorno miała dużo pieniędzy. Nię umięsz

reprezentować gminy ł nię radzisz sobie z tą funkcją .Mam jeszczejedno pytanie czY

stanąłeś Pan w obronie tej Pani Furmanek, ona pracowała od początku samorządu,

30 grudnia jak byliśmy z radnym Machulem po wyciąg z protokołu to ona

wycńodziła oa Wojta z płaczem. Czy w nagrodę ? No, chyba nie. Nigdy po mojej

,eą,gpacjL o stołek przewodniczącego ubiegał się nie będę, bo jestem piątą kadencję

radnym, ale nigdy takich rzęczy nie było.
Pan Przewodniczący Grzegarz Skiba:
_ Były Panie Przewodniczący odniosę się do sprawy Związkl Gmin i Gor
Swiętokrzyskich, to nie było wystąlienie, to była rozmowa ale Panie Radny Sikora,

tu siedzą dorośli |udzię i Pańskie ubarwianie pewnych spraw do nlczęga nie

prowadzi. Co bym nie zrobił, Qzy ja czy Wójt, to wszystko jest źle, są jednakrzecąl
ktore my widzimy inaczej niz Pan.
Zarzut w stosunku do mni e, że to Wojt prowadzi sesje nie ja, tez jest bezpodstawnY.

Ja tęż nie jestem pracodawcą nie jestem kadrowcem, to co się stało z Panią

Furmanek było w porozumi ęniu znią to wszystko jest na dobrej drodze, tylko, ze wy
to wykorzystujecie do własnych celów.
Pan Radny Emil Machul:
-przecz7Ąałęm w prasie, że nie ma Pan sobie nic do zarzlcęnia, łamte Pan Statut

Gminy, Ustawę o Samorządzie. Sam Pan Marwicki potwierdzlł że, było to zrobione

niezgodnie z prawem. Ponadto chciałem powiedzieć, nie jest to pierwsza taka

sytuacja. W ostatniej chwili przed sesją dostajemy plik dokumentow, w Planie
przestrzennego zagospodarowania miejscowości Bęczków było prawie sto uwag, ale

iudzie o tym nie wiedzięli. Takie są Pana ruchy, włozyć trzysta stron przed sesją
przegłosować i koniec. W pełni popieram to co powiedział Radny Sikora, cńery
poprŻednie lata byłem radnym ale nigdy się nie zdarzyło zebyśmy dostali materiały

pięć minut przed sesją.

Pan Radny Jan Zielonka:
_Nieprawdą jest, że za kadencje Pana Przewodniczącego Sikory nie bvły
wprowadzane uchwŃy,byty wprowadzane co najmniej pięciokrotnie bo prawo na to

zęzwa]ra.

Parr Radny Jan Sikora:
- Ale Przewodniczący nie miał prawa tego wpisać do porządku obrad bo nie było

materiałow. Ja prawo zrram, ja się nie boję, kamera nie podsłuch, dyktafon nie

podsłuch.



Pan Przewodniczący Grzegorz Skiba :

-Do rzęczy, Panie Radny, do rzeczy, statut mi pozwala odebrać Panu głos.

Pan Radny Jan Sikora:
To ja powiem tak - zavłinił krol a ścięto głowę giermkowi, ktoś stanowisko stracił

dlatego, ze wina była czyjaś inna.
Pan Radny Władysław Kowalczyk:
_Chciałbym się odnieść, do dyskusji zvviązanej z wystąieniem ze Związku Gmin
Gor Swiętokrzyskich, było to powiedr,iane, ale przewodniczący Skiba n:re ńoĘł
formalnego wniosku o wystąpieniu z tego Związkl.
Pan Wojt Przemysław Łysak:
-Chciałbym poruszyć trzy kwestię, tak się cĄę jakby to był pretekst żeby wę mnie

tutaj uderzyó, nie więm jaki wpływ ma Rada na pozyskiwanię środkow unijnych.
przypomnę żę poprawiamy projekt na Krajno Zagórze i wystąpimy o środki,

Zauwńarrt ze Pan Radny Sikora bardzo wtrąca się tutaj do Urzędu, chce jakbv

kierować, ja za to odpowiadam, za gospodarkę finansowa roz|iczą mnie wyborcY
i radni, to są kompetencje nie pańskie, to trochę nieprzyzwoite, nie wiem czy to
z przyzyvyczajenia,To wszystko przykre i nie na miejscu, a 1eżeli chodzi o plarr

Bęczkowa,to przypomnę jak to było, wprowadziłem na sesję trzy plany, pohora roku

temu ten plan tamta Rada uchwaliła, abył w niej i Pan Machul i Pan Sikora, dlatego

tam żadnych zmian nie było, ja nie wprowadzlłem żadnych, Bęczkow był uchwalony
tylko zte,bvły błędy proCeduralne i Pani Wojewoda Swiętokrzyski uchyliła.
Pan Radny Jan Sikora:
-Gospodarka finansowa gmĘ jest jawna, to że taka jest sytuacja finansowa gminy,

ale to ze podpisałeś Pan ,,schetlmówke" w styczniu, powiedz kiedy podpiszesz Pan
w tym roku ,, schetynówkę", nie zlożyłeś Pan wniosku, nie opracowałeŚ Pan niczego

Panie Wójcie, a drog mamy do zrobienia w Krajnie, w Gornie _Parcelach.

Da rzeczy _ przypominał Przewodniczący Grzegorz Skiba - do rzeczy Panie Sikora"

bo odbiegamy od tematu dzisiejszego spotkania, ja się dziwię Panu, że nie szanuje

Pan wynikow wyborow z 2010 roku, moim uzasadnieniem jest to, ze Panu ciągle nic

nie pasuje,przecieżna koniec kadencji to nie Pan będzie rozliczany.
Pan Radny Andrzej Łakomiec:
_Nie więm w jakim celu zaprosił Pan na dzisiejszą sesję mieszkńcow Bęczkowa, nie

wiem co tu się będzie dzisiaj działo!
Sami przyszliśmy, zaproszenie moznazrralęźó w Internecie - odpowiadali znajdujący

się na sali mieszkńcy Bęczkowa.
Parr Wojt Przemysław Łysak:
-Wiem, że\udzie nie pozwolązeby ich kłamać.

Pan Radny Andrzej Łakomiec:
_To dlaczego nie umięścił Pan w Internecie planow przestrzennego

zagospodarowania Bęczkowa , składałem protesty do Pani Wojewody ale to było

ustalone z gory.
po powyzŚzej dyskusji, głos zabrń Pan Sekretarz Gminy Jacek Pirog, ktÓrY



odpowiedział ta wszystkie pytania i niejasności dotyczące sposobu głosowania

w sp.a*ie odwołania bana Radnego Grzegorza Skiby z funkcji Przewodniczącego

Rady Gminy w Gornre.
prz}stąpiono do zgjaszania członków komisji skrutacyjnej :

Jako pierwszą .n{rtypo*urro Panią Radną Marzenę Jamrożek (wyraziła zgodę),

następnym .rłóod.* komisji a zarazęmjej przewodniczącym został parr Radny Jan

Zielotka (v,,yraził zgodę) i trzecim członkiern komisji zostŃ, pan Radny Andrzej

Łakomiec (wyr aził zgodę).
Rada Gminy w Górnie jednogłośnie przyjęła skład komisji skrutacyjnej.

Wynik głosowania:
-15 radnych,,za"
-0 radnych ,,przeciw"
-0 radnych ,,wstrzymało się"
po głosowaniu pan Radny Jan zielonka odczytuje protokół z wynikami głosowania

(protokoł w załączenil) .

wyniki głosowania w sprawie odwołania Radnego Grzegorza skiby z funkcji

Przewodniczącego Rady Gminy w Gornie:
LtczbaRadnych biorącyclr ttdziń w gło sowaniu : 1 4

LjczbaRadnych za przyjęciem wniosku: 6

LicńaRadnych przeciw przyjęcia wniosku: 8

po odczytaniu protokołu z głosowania głos zńrałprzewodniczący Rady Gminy pan

Grzegorz Skiba:
_Dzię-ląuę za dokonarrię takiego wyboru, będę się starał pełnic tę funkcję nalezycie,

p.r.rt.r.gue obowiązują..go prawa zawartego w Statucie Gminy Górno, chcę

wspołpraóować zkazdymńa"v* Trzebamowić prawdę i jana tej prawdzie będę

się opierał. Dziękuję.
Pan Dariusz Skiba:
_Ja tu przyjechałem na tę kontrowersyjna sesję z bardzo prostego powodu

i przyczyn}. lestem po raz kolejny Radnym, Powiatu Kieleckiego, w minionej

ka^dencji -Óju osoba nie miała hftal możliwości bycia na sesjach zprzyczynrożnych,

nie będę rnówił jakich.Chcę tylko powiedzieć o bardzo dobrych relacjach PomiędzY

Zuriai^ Województwa, Woje*odą , Starostą Kieleckim a Wojtem Gminy Gorno,

każdainterwencja wojta jesi szczegołowo analizowal|a, aja swoją osobą wspieram

tę dziaŁanta. W moim odczuciu to głosowanie najbardziej uderzyłoby w mieszkańcow

Gminy Górno, bo wszyscy wiemy, ze niezgoda powoduje roznego rodzaju ubocznę

syuaóje. W imieniu naanych powiatu zwTacam się o wyrozumiałość, by dać szansę

o"u..rrÓ3 władzy, a będzie to rozliczone Za niecałe trzy Lata, driękuję, że udało się

zostŃć obecnego pizęwodniczącego,ktory wspołpracuje zWojtem i chce pracować

dla rozwoju Gmiry Gorno. Dodamlesz1ze, ze są przewtdziane takie inwestycje jak

budowy inoanitÓ* w Bęczkowie, Leszczynach przy drogach pow3tot7/clr,

,"' *.^ a. ;l, ',; i r, Ł,li{; Y
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wLęszczynach przy drodze wojewódzkiej, rozpoczęĘ się tez prace narzecz remontu

drogi powiatowej w Krajnie Zagorze.
Pan Radny Andrzej Łakomiec:
_Co się stało z Ęmi pieniędzmi na budowę chodnlka przy drodzę powiatowej, bo

widzę że ten chodnik był w projekcie, a nic tam nie żaczęto robić.
Pan Dariusz Skiba:
-Zostńy przeniesione na ten rok, one nadal sąw budzecie.
Następnie g!,as zabrńWójt Gminy Gorno Pan Przemysław Łysak:
-Dziękuję zarozsądek, myślę że to dobra dla gminy decyzja, wszyscy ślubowaliśmy
radni i ja, myśIę, że nie damy się zmanipulować cńeręm osobom. Nie chciałbym,

żeby gmina była postrzęgana przęz pryzmat czterech osob. Prasa chętnie podclrwyci

taki problem. Czytałęm w gazecie, ktora idzie na całę wojewodzĘuo, że nagrywa Pan
Radny Sikora sesję na kamerę, by obserwować miny lldzlktorzy biorą w niej udziaŁ,

niech Pan skieruje kamerę na siebie i zobaczy Pan swoją minę. Apeluję o spokój,

starajmy się wpływać na dobry wizerunek naszej gminy. Jeszczę raz dziękuję 'a
wynik głosowania.
ZastępcaWojta Pan Paweł Marwicki:
-Pracuję \i/ samorządzte 9 rok pierwszy raz spotkałem się z czymś, że na komisjach

spotyka się 5 lub 6 osób, omawia się wiele rzeQzy, analłzuje się wiele problemóq
józeii chodzi o Zńryek Gor Gmin Swiętokrzyskich to była luźna rozmowa, żeby tą

, stawkę członkowską obnizyć. Myślał em, że zostaje to tylko na komisj t, że to nigdzie
publicznie nie zostanie wykorzystane. To jest takie naplszczanie jednych na drugich.

Osobiści to mi się bardzo nie podoba.
Pan Radny Andrzej Łakomiec.
_Ale nie może tak być, ze tylko sama komisja wie, a resńa nie. Tyle razy prosiłem

żeby był objazd Komisj i Ładu i Porządku, ńoĘłem duZo wniosków i nie było
żadnego odzewu,
Następnie głos zabrał Pan Wójt Przemysław Łysak, ktory przedstawił relację między

sesjami:
- Od ostatniej sesji podpisałem dwa zatządzenia, brałem udział w spotkaniu w LGD
w Bielinach gdzie Rada LGD zaakceptowała złażone przęznas 4 projeką
5 stycznia uczestnicryłem w spotkaniu w GDDKiA dotyczyło ona Starodroza

w Cedzynie, zostało zatganlzowane na moją prośbę , brał w nim adziŃ rowniez
Wicemarszałęk Wojewodztrrla Jan Maćkowiak, Michał Godowski ze Starostwa,
przedstawiciele Urzędu Miasta. Z mocy ustawy my jako gmina oraz samorząd
Masłowa przejęliśmy ta drogę, ale to nie znaczy ze musi tak zostaĆ, mozemy
negocjow aó i szukaó rożnych raru,iąz,ań, ltrzymanie dróg w okresie zimowym niesie

za sobąogromne koszty, każdy samorząd probuje odciągnąć od siebię to obciązenie.
7 stycznia kontynuował Pan Wójt - odbyła się bardzo miła uroczystoŚĆ

w Lęszczynach, były to Jasełka przedstawiane przez dzi,eci, zaproszęni byli tez

seniorzy. Uroczystośó odbyła się przy wsparcitt KGW w Leszczynach.
Dziś byli u mnie mieszkańcy Cedzyny, w sprawie odwodnienia, ta inwestycja
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uzyskała projekt i pozwolenia,w budzecie na ten cel mamy zńezpieczone 300.000
zł sednak kwota po przetar,gu do którego przystąpiło 11 oferentów jest wyższa i nię
mozemy w chwili obecnej podpisać umowy na to zadanie. Sytuacja tam jest bardzo
zła, okazało się, żę istnieje potrzeba wykonania rowniez drugiego odcinka
odwodnienia na ktory brak jest projektu i zezwolenia, kięrowana była rowniez do
mieszkńców propozycja współfinansowania przez nich tej inwes§cji. Nie mamy na

to środków zabeąieczonych w budżecie. Musimy wspólnie z Pańą Radną Anetą
Dudzik podjąć decyzję w tej sprawie .

Pani Dudzik nie ustosunkowała się do wypowiedzi Wojta.
Następnie g},os zabrŃ Pan Radny Andrzej Łakomiec:
_Chciałbym ńoĘć wniosek o drogę Bęczkow - Komorniki wraz z oświetleniem
atakżę rozbudowę parkingu przy szkole.
Ostatnią osobą ktora wzięła udział w dyskusji był Sołtys wsi Gorno, który
poprosił o budowę świateł pulsacyjnych na krzyżówce koło kościoła, argumenĘąc
tym , ze jest tambardzo niebezpiecznie.

Ad.1 Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący
Grzegorz Skiba zamknĄ obrady piętnastej sesji Rady Gminy.

Na Ęm protokoł zakonczono

protokrrlant

M. Skowron
ł? RZHWc ! eZĄCY
ĘADY G Y GóRNo
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